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Anslagsinformation 
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KF § 17 Justering 

Kommunfullmäktiges beslut 
Protokollet justeras 21 mars 2025 av ordföranden, Oscar Hahne (KD) och Lotta 
Wiström (L).  

 

KF § 18 Godkännande av dagordning 

Kommunfullmäktiges beslut 
Punkt 6, Kommunalråden informerar, utgår.  

Punkt 7, Frågor från ledamöterna – Fråga från Lotta Wiström (L) till 
kommunstyrelsens ordförande om naturreservat i Kölängen, bordläggs.  

Punkt 8, Interpellation från Gunnar Ormeus (S) till kommunstyrelsens ordförande om 
utbildningsnämndens representation i lokal HSVO-grupp, bordläggs.  

Beslutsgång 
Ordföranden informerar om att kommunstyrelsens ordförande och oppositionsrådet 
inte kan närvara på dagens sammanträde, vilket innebär att dagordningen måste 
ändras.  

Ordföranden frågar kommunfullmäktige om punkt 6 på dagordningen kan utgå samt 
om punkterna 7 och 8 kan bordläggas, och finner att kommunfullmäktige bifaller 
detta.  

 

KF § 19 Information från överförmyndarförvaltningen i 
Uppsala    
Susanna Sandström, direktör för överförmyndarförvaltningen, informerar om 
överförmyndarnämndens verksamhet.  

Överförmyndarnämnden är en kommunal tillsynsmyndighet som är reglerad i 
föräldrabalken. Kommunerna i Uppsala län har en gemensam överförmyndarnämnd 
i samverkan. Uppsala är värdkommun för nämnden.  

Under frågestunden beviljar kommunfullmäktige ersättarna yttranderätt.  
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KF § 20 Anmälda beslut och skrivelser  
Följande beslut och skrivelser är särskilt anmälda till kommunfullmäktige: 

• Protokoll från Överförmyndarnämnden 2025-01-27 
• Protokoll från Överförmyndarnämnden 2025-02-10 
• ÖFN § 56, 2025-02-10, Verksamhetsuppföljning 
• KS § 8, 2025-01-27, Antagande av yttrande över laglighetsprövning av 

kommunfullmäktiges beslut om införande av ny taxa för sotning 
• KS § 12, 2025-01-27, Svar på revisionsrapport om granskning av 

kompetensförsörjning 
• Protokoll från Brandkåren i Attunda Förbundsdirektionens möte 2025-01-24, 

§ 1–10 
• Revisionsskrivelse - Granskning av intern kontroll inom redovisningen (KS-

2025/54) 
• Revisionsskrivelse - Granskning av policystyrning (KS-2025/53) 
• SN § 4 2025-02-13, Verksamhetsberättelse och årsbokslut för socialnämnden 

2024 
• SN § 9 2025-02-13, Komplettering av ej verkställda beslut, kvartal 3 2024 
• SUN § 87, 2024-12-16, Verksamhetsplan 2025 
• Systemanalys för Stockholm-Mälarregionen 2024 – rapport från 

Mälardalsrådet 
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KF § 21 Anmälan av motioner  
Inga motioner anmäls.  

 

KF § 22 Fråga från Lotta Wiström (L) till kommunstyrelsens 
ordförande om naturreservat i Kölängen (KS-2025/59) 
Kommunfullmäktige bordlade ärendet under § 18.  

 

KF § 23 Interpellation från Gunnar Ormeus (S) till 
kommunstyrelsens ordförande om utbildningsnämndens 
representation i lokal HSVO-grupp (KS-2025/138) 
Kommunfullmäktige bordlade ärendet under § 18.  
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KF § 24 Interpellation från Britt-Louise Gunnar (S) till 
socialnämndens ordförande om antalet anställda som 
besöker hemtjänsttagare (KS-2025/137) 
Britt-Louise Gunnar (S) har ställt en interpellation. Oscar Hahne (KD) besvarar 
interpellationen.  

Underlag 
Interpellation inkommen 2025-02-22 
Svar på interpellation inkommet 2025-03-06 
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KF § 25  Entlediganden och fyllnadsval (KS-2025/30) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige entledigar: 

1. Matilda Hübinette (KNU) från uppdrag som ledamot i Mälardalsrådets rådsmöte 
från och med 2025-03-21. 

2. Harriet Swanberg (S) från uppdrag som ledamot i Knivsta Kommunhus AB från 
och med 2025-03-21. 

3. Mimmi Westerlund (KD) från uppdrag som ersättare i Mälardalsrådets rådsmöte 
från och med 2025-03-21. 

Kommunfullmäktige väljer: 

1. Mikael Rye-Danjelsen (KNU) till ledamot i Mälardalsrådets rådsmöte från och 
med 2025-03-21. 

2. Gunnar Ormeus (S) ledamot i Knivsta Kommunhus AB från och med 2025-03-21 
3. Gunnar Gidlund (KD) till ersättare i Mälardalsrådets rådsmöte från och med 

2025-03-21. 
4. Said Hodžić (V) till ledamot i valberedningen från och med 2025-03-21. 
5. Gustav Ålander till kommunrevisor från och med 2025-03-21. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer beslutssatserna under proposition var för sig och finner att 
kommunfullmäktige bifaller samtliga.  

Sammanfattning och beslutsunderlag 
Mattias Norrby (KNU), valberedningens vice ordförande, redogör för 
valberedningens förslag. Vänsterpartiet har på sammanträdet nominerat Said Hodžić 
till valberedningen och Gustav Ålander till revisor.  

Beslutet skickas till 
Akten 
Revisorerna 
Mälardalsrådet 

Ajournering 
Ordföranden ajournerar sammanträdet klockan 19.15-19.30 efter ärendet. 
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KF § 26 Digitaliseringsstrategi för Knivsta, Heby, Tierp, 
Älvkarleby och Östhammar samverkanskommuner (KS-
2024/749) 

Kommunfullmäktige beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige antar ”Digitaliseringsstrategi för Knivsta, Östhammar, Heby, 
Tierp och Älvkarleby samverkanskommuner”. 

Yrkanden 
Pierre Janson (KNU) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till 
beslut och finner att fullmäktige besvarar frågan med ja.  

Sammanfattning av ärendet 
De fem kommunerna som ingår i IT-nämnden, Heby, Knivsta, Tierp, Älvkarleby och 
Östhammar, antog år 2021 en likalydande digitaliseringsstrategi i respektive 
kommun. Denna strategi har nu reviderats i samverkan mellan kommunerna. 
Dokumentet benämns därför strategi även om det i enlighet med Knivsta kommuns 
nya riktlinjer för politiskt antagna styrdokument bedöms vara en policy. 
Förändringarna i dokumentet är främst av redaktionell karaktär då innehållet 
fortfarande bedöms vara relevant. Vissa nya områden, som senaste åren blivit allt 
viktigare i digitaliseringsområdet, har lyfts in. Ett exempel på ett sådant område är AI 
(artificiell intelligens). 

Underlag för beslut 
KS § 17, 2025-01-27 
Tjänsteutlåtande 2024-12-12 
Förslag till Digitaliseringsstrategi för Knivsta, Heby, Tierp, Älvkarleby och Östhammar 
samverkanskommuner 2024-12-12 

Beslutet skickas till 
Akten 
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KF § 27 Hemställan från Brandkåren Attunda om 
bolagsbildning för försäljning av fastighet (KS-2024/695) 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Knivsta kommun godkänner att Brandkåren Attunda förvärvar de lagerbolag (inkl. 
eventuellt holdingbolag) som är lämpliga för att genomföra en så kallad paketering 
av fastigheten Sigtuna Ragvaldsbo 1:184 för försäljning. 

2. Knivsta kommun godkänner bolagsordning med de eventuella namnjusteringar 
som behövs för att få bolagsordningen registrerad hos Bolagsverket. 

3. Knivsta kommun godkänner att välja Matilda Hübinette (ordförande), Martin 
Öhrstedt och Maud Brewitz, till styrelseledamöter i bolaget/bolagen. 

4. Knivsta kommun godkänner att välja Lars-Göran Sörqvist till lekmannarevisor i 
bolaget/bolagen. 

Yrkanden 
Pierre Janson (KNU) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till 
beslut och finner att fullmäktige besvarar frågan med ja.  

Sammanfattning av ärendet  
Kommunalförbundet Brandkåren Attunda har till medlemskommuner gjort en 
framställan att få förvärva lagerbolag (aktiebolag) i syfte att ”paketera” fastigheten 
Sigtuna Ragvaldsbo 1:184 för försäljning. Det medför att en bolagsordning beslutas 
och en styrelse väljs för bolaget/bolagen med lekmannarevisor. Alla 
medlemskommuners kommunfullmäktige behöver godkänna samtliga 
beslutspunkter enligt hemställan. 

Underlag för beslut 
KS § 18, 2025-01-27 
Tjänsteutlåtande 2024-12-02,  
Hemställan om bolagsbildning  
Protokoll direktionsmöte 2024-10-25 
Förslag på bolagsordning  

Beslutet skickas till 
Akten 
Kommunalförbundet Brandkåren Attunda 

  



                                           Protokoll  
                                  Kommunfullmäktige 2025-03-13 

Sida 12 (23) 
Mötet omfattar §§ 17–37 

 
 

 

KF § 28 Hemställan från Brandkåren Attunda om 
försäljning av fastigheten Sigtuna Ragvaldsbo 1:184 (KS-
2025/15) 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige i Knivsta kommun godkänner aktieöverlåtelseavtal avseende 
aktier i Goldcup 36525 AB under namnändring till Ragvaldsbo 1:184 Fastighets AB 
och därigenom försäljning av fastigheten Sigtuna Ragvaldsbo 1:184. 

Yrkanden 
Pierre Janson (KNU) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till 
beslut och finner att fullmäktige besvarar frågan med ja.  

Sammanfattning av ärendet  
Kommunalförbundet Brandkåren Attunda säljer fastigheten Sigtuna Ragvaldsbo 
1:184 genom att sälja aktierna i aktiebolaget Goldcup 36525 AB (under namnändring 
till Ragvaldsbo 1:184 Fastighets AB). Genom försäljningen av fastigheten gör 
kommunalförbundet en realisationsvinst om ca 25 miljoner kronor och erhåller 
också lägre driftkostnader när lokalen som är tomställd avyttras. 

Underlag för beslut 
Tjänsteutlåtande 2025-01-10 
Hemställan Kommunalförbundet Brandkåren Attunda inkommen 2025-01-24 
Aktieöverlåtelseavtal 2025-01-24 
Protokoll från direktionsmöte 2025-01-24 

Beslutet skickas till 
Akten  
Kommunalförbundet Brandkåren Attunda 
Ekonomichef Knivsta kommun 
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KF § 29 Kommunala föreskrifter om användandet av den 
allmänna va-anläggningen (KFVA) (KS-2024/766) 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige antar föreskrifterna för användandet av den allmänna va-

anläggningen. 
2. Föreskrifterna träder i kraft 14 mars 2025.   

Yrkanden 
Mikael Rye-Danjelsen (KNU) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till 
beslut och finner att fullmäktige besvarar frågan med ja.  

Sammanfattning av ärendet 
Nu gällande allmänna bestämmelser för användandet av den allmänna va-
anläggningen (ABVA) har behov av att uppdateras. Roslagsvatten har i samråd med 
medlemskommunernas tjänstemän tagit fram ett förslag på nya bestämmelser. 

Underlag för beslut 
Tjänsteutlåtande 2025-01-02 
Förslag på föreskrifter (KFVA) 2024-09-12 med redaktionella ändringar 2025-01-02 
Förteckning över ändringar 2024-09-12 
Protokoll från Knivstavatten 2024-10-10 
Roslagsvattens beslutsförslag 2024-10-08  

Beslutet skickas till 
Akten 
Roslagsvatten 
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KF § 30 Hemställan om VA-taxa 2025 (KS-2024/758) 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige tillstyrker förslaget om ny VA-taxa 2025 för Knivsta kommun. 

2. Brukningstaxan höjs med 15 % enligt Knivstavattens förslag till ny VA-taxa.  

3. Övriga punkter i VA-taxan justeras avseende hänvisningar, förtydliganden och 
justering av övergångsbestämmelse och borttagande av avläsning vid 
fastighetsöverlåtelse som inte görs längre (punkt 1, 3, 4.2, 5.8 och 18, i enlighet med 
bilaga 2, Övriga ändringar i VA-taxan 2025 för Knivsta kommun).  

4. Den nya VA-taxan börjar gälla från och med den 1 april 2025 eller vid den senare 
tidpunkt som kommunfullmäktiges beslut vinner laga kraft. 

Yrkanden 
Mikael Rye-Danjelsen (KNU) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till 
beslut och finner att fullmäktige besvarar frågan med ja.  

Sammanfattning av ärendet 
Den allmänna VA-verksamheten ska vara självfinansierande genom avgifter som 
regleras i VA-taxan.  

VA-taxans brukningstaxa föreslås höjas med 15 % för att täcka kostnadsökningar hos 
Knivstavatten på totalt 6,1 miljoner kronor. Taxehöjningen täcker 5,1 mkr av 
kostnadsökningarna. Resterande 1,0 mkr täcks genom överavskrivningar och 
planeras att ingå som en del av taxehöjningen inför år 2026. Utöver nivåjusteringar i 
taxan föreslås vissa justeringar i taxans övriga paragrafer, gällande hänvisningar, 
förtydliganden och borttagande av övergångsbestämmelse och borttagande av 
avläsning vid fastighetsöverlåtelse. 

Underlag för beslut 
Tjänsteutlåtande 2025-01-20 
Samhällsutvecklingsnämnden § 90, 2024-12-16 
Samhällsutvecklingsnämndens tjänsteutlåtande 2024-12-13 
Knivstavatten AB § 64, 2024-12-12 
Hemställan till Knivsta kommun från Knivsta vatten AB, 2024-11-27, med tre bilagor: 
Bilaga 1, Påverkan för olika typer av fastigheter i Knivsta kommun 
Bilaga 2, Övriga ändringar i VA-taxan 2025 för Knivsta kommun 
Bilaga 3, Förslag till ny VA-taxa 2025 för Knivsta kommun 

Beslutet skickas till 
Akten 
Roslagsvatten AB 
Knivstavatten AB  
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KF § 31 Hemställan om att ingå borgen för Knivstavatten 
AB (KS-2024/760) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Knivsta kommun, såsom för egen skuld, ingår 
borgen för Knivstavatten AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp 
om 260 376 000 kronor, jämte därpå löpande räntor och kostnader. 

Yrkanden 
Mikael Rye-Danjelsen (KNU) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till 
beslut och finner att fullmäktige besvarar frågan med ja.  

Sammanfattning av ärendet 
Knivstavatten AB har gjort en formell begäran om höjt borgenstak med 65,5 miljoner 
kronor till 260 miljoner kronor.  

Bakgrunden är att bolaget genomför och planerar för investeringar i utbyggnad av 
VA infrastrukturen. Bolaget har därför ett behov av finansiering till goda villkor, vilket 
en kommunal borgen medför. Knivstavatten AB har sedan en tid tillbaka också 
möjlighet att låna genom Kommuninvest men det förutsätter en kommunal borgen. 
Förslaget är att godkänna bolagets begäran om höjt borgenstak. 

Underlag för beslut 
KS § 34, 2025-02-24 
Tjänsteutlåtande 2025-01-10  
Beslutsförslag lån och borgen för 2025, styrelsemöte dec 2024  
Justerat protokoll Knivstavatten AB 2024-12-12 

Beslutet skickas till 
Akten 
Knivstavatten AB 
Ekonomichef 
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Mötet omfattar §§ 17–37 

 
 

 

KF § 32 Fusionering av Alsike Fastighets AB   KS-2025/27  

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Alsike Fastighets AB fusioneras in i 
Kommunfastigheter i Knivsta AB genom absorption. 

Yrkanden 
Pierre Janson (KNU) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till 
beslut och finner att fullmäktige besvarar frågan med ja.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade år 2021 att Alsike Fastighets AB skulle avvecklas efter 
att markinnehavet hade överförts till Knivsta kommun. Det sista steget i processen är 
avvecklingen av Alsike Fasighets AB genom att fusionera in bolaget i moderbolaget 
Kommunfastighet i Knivsta AB. 

Underlag för beslut 
KS § 36, 2025-02-24 

Tjänsteutlåtande 2025-01-17  

Beslutet skickas till 
Akten 
Kommunfastigheter i Knivsta AB 
Ekonomichef 
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KF § 33 Revidering av allmänna lokala ordningsföreskrifter 
i Knivsta kommun – under §§ 14 och 16 (KS-2024/759) 

Kommunfullmäktige beslut 
Kommunfullmäktige antar förslaget på revidering av allmänna lokala 
ordningsföreskrifter för Knivsta kommun enligt tjänsteutlåtandet daterat 2024-12-13. 

Yrkanden 
Pierre Janson (KNU) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till 
beslut och finner att fullmäktige besvarar frågan med ja.  

Sammanfattning av ärendet 
Enligt ordningslagen (1993:1617) 3 kap. 8 § kan kommunen meddela lokala 
föreskrifter i syfte att upprätthålla ordningen på offentlig plats. Knivsta kommuns 
allmänna ordningsföreskrifter antogs första gången 2009. Det behövs en förändring 
på grund av ordningsstörningar koppling till användning av lustgas. Ärendet föreslår 
att utöka § 16 förtäring av alkohol i allmänna lokala ordningsföreskrifter i Knivsta 
kommun att även innefatta användning av lustgas. Därtill är det en nödvändighet att 
ändra texten under 14 § gällande hundbadplatser.  

Underlag för beslut 
KS § 37, 2025-02-24 
Tjänsteutlåtande 2024-12-13  

Beslutet skickas till 
Akten 
Länsstyrelsen 
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KF § 34 Motion 2023:14 från Lotta Wiström (L) - Stärk 
resurserna till Fröhuset (KS-2023/619) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen.  

Reservationer 
Lotta Wiström (L) reserverar sig mot beslutet (skriftlig reservation, protokollsbilaga 
2).  

Christer Johansson (V), Maria Fornemo (V) och Peter Bergkvist (MP) reserverar sig 
mot beslutet.  

Yrkanden 
Pierre Janson (KNU) och Oscar Hahne (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag 
till beslut.  

Christer Johansson (V), Lotta Wiström (L) och Peter Bergkvist (MP) yrkar bifall till 
motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot att bifalla motionen, och finner 
att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Sammanfattning av ärendet 
I en motion som anmäldes på kommunfullmäktige 2023-11-30 § 106 föreslår 
Liberalerna att bemanningen ska öka med 1-2 personer/tjänster på Familjecentralen 
Fröhuset och öppna förskolan samt att bemanningen ska följas upp årsvis relaterat 
till befolkningsutvecklingen och behov relaterat till ny lagstiftning. Ärendet har 
remitterats till båda nämnder då Familjecentralen ligger under socialnämndens 
ansvarsområde och öppna förskolan ligger under utbildningsnämndens område.  

Underlag för beslut 
KS § 20, 2025-01-27 
Tjänsteutlåtande 2024-12-13 
SN § 73, 2024-11-14 
Yttrande från socialnämnden 2024-11-05 
UN § 20, 2024-05-07 
Tjänsteutlåtande från utbildningsnämnden 2024-04-15 
Motion 2023:14 

Beslutet skickas till 
Akten 
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KF § 35 Motion 2024:07 från Peter Bergkvist (MP) – 
Hantering av brister i nuvarande avloppsrening (KS-
2024/280) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Reservationer 
Peter Bergkvist (MP) reserverar sig mot beslutet (skriftlig reservation, 
protokollsbilaga 3).  

Christer Johansson (V), Maria Fornemo (V), Britt-Louise Gunnar (S), Lotta Wiström (L), 
Boo Östberg (C), Claes Litsner (S), Harriet Swanberg (S) och Gunnar Ormeus (S) 
reserverar sig mot beslutet.  

Yrkanden 
Pierre Janson (KNU) och Mikael Rye-Danjelsen (KNU) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Peter Bergkvist (MP) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag och bifall till 
motionen.  

Christer Johansson (V), Harriet Swanberg (S), Britt-Louise Gunnar (S), Claes Litsner (S) 
och Lotta Wiström (L) yrkar bifall till motionen.  

Boo Östberg (C) yrkar i första hand återremiss för att ge tydligare svar på motionens 
frågor kring kartläggning och utredning av bästa möjliga teknik för respektive 
avloppsrening snarare än direkt implementering av dessa. I andra hand yrkar han 
bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer Boo Östbergs yrkande om återremiss mot att avgöra ärendet 
idag och finner att kommunfullmäktige vill avgöra ärendet idag.  

Därefter ställer ordföranden kommunstyrelsens förslag till beslut mot Peter 
Bergkvists m.fl. yrkande om bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Omröstning begärs. 

De ledamöter som bifaller kommunstyrelsens förslag röstar JA. 

De ledamöter som bifaller motionen röstar NEJ.  

Med 20 JA-röster och 11 NEJ-röster bifaller kommunfullmäktige kommunstyrelsens 
förslag (för omröstningsprotokoll se protokollsbilaga 1).  

Sammanfattning av ärendet 
Peter Bergkvist (MP) har lämnat in en motion där han beskriver att det finns behov 
av att utreda frågor kring kommunens avloppsrening. Tre specifika punkter att 
utreda nämns i motionen.  
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Underlag för beslut 
KS § 22, 2025-01-27 
Tjänsteutlåtande 2024-11-11 
SUN § 73, 2024-11-11  
Tjänsteutlåtande 2024-10-28  
Motionen 

Beslutet skickas till 
Akten 

Ajournering 
Ordföranden ajournerar sammanträdet en kort stund efter ärendet.  
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KF § 36 Motion 2024:10 från Lotta Wiström (L) – Stärk 
resurserna till uppsökandegruppen (KS-2024/284) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen.   

Reservation 
Lotta Wiström (L), Britt-Louise Gunnar (S), Christer Johansson (V), Maria Fornemo (V), 
Peter Bergkvist (MP), Martin Sjödin (S), Harriet Swanberg (S) och Boo Östberg (C) 
reserverar sig mot beslutet.   

Yrkanden 
Pierre Janson (KNU), Oscar Hahne (KD), Mikael Rye-Danjelsen (KNU), Monica Löfgren 
(SD), Synnöve Adell (KD), Lennart Lundberg (KNU) och Fredrik Ek (M) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

Lotta Wiström (L), Christer Johansson (V), Harriet Swanberg (S), Britt-Louise Gunnar 
(S), Boo Östberg (C), Martin Sjödin (S), Peter Bergkvist (MP) och Gunnar Ormeus (S) 
yrkar bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Lotta Wiströms m.fl. 
yrkande om bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag. 

Omröstning begärs. 

De ledamöter som bifaller kommunstyrelsens förslag röster JA. 

De ledamöter som bifaller motionen röstar NEJ.  

Med 20 JA-röster och 11 NEJ-röster bifaller kommunfullmäktige kommunstyrelsens 
förslag (för omröstningsprotokoll se protokollsbilaga 1).  

Sammanfattning av ärendet 
I en motion som anmäldes på kommunfullmäktige 25 mars 2024 föreslår Liberalerna 
att resurser från trygghetsvärdarna i Knivsta ska omfördelas till uppsökandegruppen.  

Underlag för beslut 
KS § 23, 2025-01-27 
Tjänsteutlåtande 2024-10-31 
Uppdragsbeskrivning för uppsökandegruppen 2024-04-12 
UN § 33, 2024-09-10 
Tjänsteutlåtande UN 2024-08-20 
Socialnämndens beslut § 49 2024-08-29 
Tjänsteutlåtande SN 2024-08-07 
Motionen 
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Beslutet skickas till 
Akten 
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KF § 37 Motion 2025:03 från Victor Krusell (KNU), Lisbeth 
Rye-Danjelsen (KNU) och Maria Fornemo (V) – Inrätta en 
fullmäktigeberedning för ersättningsfrågor (KS-2025/65) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bifaller motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till 
beslut och finner att fullmäktige besvarar frågan med ja.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktiges presidium har lämnat en motion med förslaget att fullmäktige 
ska inrätta en fullmäktigeberedning för att se över ersättningsfrågor för 
förtroendevalda.  

Underlag för beslut 
KS § 32, 2025-02-24 
Tjänsteutlåtande 2025-02-11 
Motion 2025-02-03 

Beslutet skickas till 
Akten 

 



Protokollsbilaga 01 

Ärende Omröstning Nr Namn Röst 

Motion 2024:07 från Peter Bergkvist 

(MP) – Hantering av brister i 

nuvarande avloppsrening 

Rösta JA för att bifalla 

styrelsens beslut. 

Rösta NEJ för att bifalla 

motionen. 

1 Victor Krusell Ja 

  2 Lisbeth Rye-Danjelsen Ja 

  3 Maria Fornemo Nej 

  5 Ivan Krezic Ja 

  6 Mikael Rye-Danjelsen Ja 

  7 Lennart Lundberg Ja 

  8 Pierre Janson Ja 

  12 Thomas Malmer Ja 

  13 Oscar Hahne Ja 

  14 Monika Lövgren Ja 

  15 Johan Helenius Ja 

  16 Ronald Westman Ja 

  17 Peter Wester Ja 

  18 Harriet Swanberg Nej 

  19 Gunnar Orméus Nej 

  20 Britt-Louise Gunnar Nej 

  21 Martin Sjödin Nej 

  22 Claes Litsner Nej 

  24 Anna Holmqvist Boulonois Ja 

  26 Ylva Svenberg Ja 

  27 Johan Eskhult Nej 

  28 Boo Östberg Nej 

  29 Christer Johansson Nej 

  30 Peter Bergkvist Nej 

  31 Lotta Wiström Nej 

  32 Mattias Norrby Ja 

  34 Kristina Trusse Ja 

  35 Kjell-Arne Nilsson Ja 

  37 Synnöve Adéll Ja 

  44 Ann-Charlotte Fransson Ja 

  45 Fredrik Ek Ja 



Protokollsbilaga 01

Ärende Omröstning Nr Namn Röst 

Motion 2024:10 från Lotta Wiström 

(L) – Stärk resurserna till

uppsökandegruppen 

Rösta JA för att bifalla 

styrelsens beslut. 

Rösta NEJ för att bifalla 

motionen..  

1 Victor Krusell Ja 

2 Lisbeth Rye-Danjelsen Ja 

3 Maria Fornemo Nej 

5 Ivan Krezic Ja 

6 Mikael Rye-Danjelsen Ja 

7 Lennart Lundberg Ja 

8 Pierre Janson Ja 

12 Thomas Malmer Ja 

13 Oscar Hahne Ja 

14 Monika Lövgren Ja 

15 Johan Helenius Ja 

16 Ronald Westman Ja 

17 Peter Wester Ja 

18 Harriet Swanberg Nej 

19 Gunnar Orméus Nej 

20 Britt-Louise Gunnar Nej 

21 Martin Sjödin Nej 

22 Claes Litsner Nej 

24 Anna Holmqvist Boulonois Ja 

26 Ylva Svenberg Ja 

27 Johan Eskhult Nej 

28 Boo Östberg Nej 

29 Christer Johansson Nej 

30 Peter Bergkvist Nej 

31 Lotta Wiström Nej 

32 Mattias Norrby Ja 

34 Kristina Trusse Ja 

35 Kjell-Arne Nilsson Ja 

37 Synnöve Adéll Ja 

44 Ann-Charlotte Fransson Ja 

45 Fredrik Ek Ja 



Stärk resurserna till Familjecentralen Fröhuset - Tidiga insatser för barns bästa 

Fröhuset (Öppna förskolan)- En del av Knivsta familjecentral  

Reservation mot avslag 

KS § 20, ärende 18 Kommunfullmäktige 13 mars 2025 

Det är beklagligt att man tittar på enbart pinnar och besök utan en djupare analys av behov på 

familjecentralen. Svårighet att ibland nå de som har störst behov och tex att personalen inte 

enbart skall hinna agera fikavärdar utan ha ordentligt med tid utifrån sina olika professioner är 

avgörande. Styrkan med en stabil grund i öppna förskolan med god bemanning och 

kontinuitet för föräldrar och barn har stor betydelse i de utvärderingar som gjorts nationellt. 

Att också i den lågtröskelverksamhet som öppna förskolan utgör i familjecentralens 

verksamhet kan samordnare och pedagog ha möjlighet att utifrån identifierade behov i nutid 

anpassa verksamheten. Det går dock inte med för låg bemanning.  

I svaren till motivation till avslag finns en stelbenthet och stuprörstänkande som vi inte 

tidigare sett i familjecentralens verksamhet i Knivsta sedan starten för många år sedan.  

Styrkan med samverkan av olika professioner är att det genom detta blir en tydlighet i roller. 

Att som svaren ger sken av tydliggöra uppdragen för erfaren och legitimerad personal har 

också tenderat att förstöra synergieffekter och effektivitet hos rutinerad personal.   

Vi i Liberalerna önskar att man precis som i annan verksamhet inom SN verksamhetsområde 

använder sig av tillitsbaserad styrning och litar på att samordnare och legitimerad personal 

som arbetar inom familjecentralen har förmågan att fortsätta utveckla verksamheten precis 

som tidigare årtionden.  

Ett avslag påverkar också givetvis barn. I barnkonsekvensanalysen har man fyllt i att så inte är 

fallet. Tidiga insatser före tre års ålder är mycket effektivt. Det kräver dock mer personal än 

nu. Låga trösklar in till öppna förskolan och familjecentralen med god samverkan mellan 

avtalade aktörer gör givetvis att familjer och barnen särskilt får stöd och hjälp i ett tidigare 

skede. Att vänta till en ungdom fyllt 12 år eller 18 år innan insatserna kommer vet hela denna 

församling är kostnadsdrivande.  

I en kartläggning av familjecentraler i Sverige skiljer sig tjänstegraden åt vad gäller socionom 

på plats i familjecentralen dagligen från deltid till 2 heltidstjänster. 4 timmar i veckan som 

Knivsta valt ligger således lågt i jämförelse. En ökad bemanning skulle i förlängningen också 

kunna leda till ökade öppettider och utveckling av riktade insatser. 

Så för att nå fler barn med behov och kunna ge tidiga insatser behövs mer personal som kan 

jobba med det de är till för. Mer evidensbaserat föräldrastöd och mindre fikaservice. 

Lotta Wiström Gruppledare och ledamot i Kommunfullmäktige 

Protokollsbilaga 02



Knivsta, 13 mars 2025 

Reservation mot beslut att avslå motion om hantering av 

brister i Knivstas avloppsrening  

På kommunfullmäktiges möte den 13 mars 2025 beslutades att avslå motion 2024:07 från 
Miljöpartiet om hantering av brister i nuvarande avloppsrening.  

Av tjänsteutlåtandet daterat 28 oktober 2024 framgår att Roslagsvatten uppger att de 
hanterar rening av avloppsvatten enligt gällande tillstånd. Även med den planerade 
tillväxten av nyanslutningar till VA-verket är bedömningen att man klarar villkoren. Vidare 
framförs i tjänsteutlåtandet att det inte finns behov att ta fram tekniska lösningar eller 
utreda mobila lösningar för reningen av biologiskt material (BOD) eller andra specifika 
föroreningar innan anslutningen till Käppalaverket är klar. Någon närmare förklaring till 
denna slutsats ges inte i tjänsteutlåtandet.  

De villkor som Länsstyrelsen beslutar om gäller oftast utsläpp av fosfor, kväve och 

syreförbrukande ämnen (BOD). Det är i detta sammanhang viktigt att känna till att BOD inte 
är ett mått på nedbrytningen av mer stabila ämnen, såsom läkemedelsrester och andra 
miljöföroreningar, som vi vet passerar reningsverket opåverkade. Samtidigt ska de allmänna 
hänsynsreglerna i miljöbalken följas. Det är verksamhetsutövaren (vattenbolaget) som ska 
visa att hänsynsreglerna följs. Syftet är att förebygga negativa effekter och öka hänsynen till 
miljön. Grundkravet är att använda bästa möjliga teknik för att åstadkomma detta. Detta 
framgår bland annat av den vägledning1 som Naturvårdsverket och Svenskt Vatten 
gemensamt har publicerat kring villkor och krav för utsläpp från avloppsreningsverk. I 
tjänsteutlåtandet till beslutet saknas en redogörelse för hur man har beaktat dessa 
bestämmelser i miljöbalken. Det räcker inte med att skriva ”att det inte finns behov av att ta 
fram tekniska lösningar …”. Det är verksamhetsutövaren som ska visa att hänsynsreglerna 
följs, så kallad omvänd bevisbörda. Det krävs att man övertygande kan visa att miljönyttan 
är för liten jämfört med kostnaderna för att komma till slutsatsen att ”bästa möjliga teknik” 
inte behöver införas. Kan verksamhetsutövaren inte visa det så gäller grundkravet att 
använda bästa möjliga teknik som skyddsåtgärd (text från Naturvårdsverkets vägledning). 

Genom de försök med läkemedelsrening som genomfördes vid Knivsta reningsverk under 
2016 finns idag ett gediget underlag för att kunna konstatera att Knivsta reningsverk släpper 
ut rester av läkemedel i recipienten Knivstaån. Att det sker behöver vi alltså inte tvivla över. 
120 substanser studerades i försöken. Reduktionen med hjälp av ozoneringsteknik uppgick i 
genomsnitt till 77 % och bedömdes som en mycket god effekt. Även ekotoxikologiska 
effekter på organismer i vattenmiljön studerades. Projektet har medfört en unik möjlighet 

1 Villkor och krav för utsläpp från Avloppsreningsverk – vägledning. Naturvårdsverket och Svenskt Vatten 2013-
04-23.

Protokollsbilaga 03



att beskriva recipienten Knivstaåns ekologiska status både före och efter införande av den 
avancerade reningen. 
 
Det som ytterligare talar för att vi nu bör utreda möjligheten att använda ”bästa möjliga 
teknik” för att begränsa dessa utsläpp är vissa sakförhållanden som gör situationen i Knivsta 
särskilt ansträngd och speciell. Det handlar dels om 
  

• Den låga utspädningen som sker i Knivstaån under sommarsäsongen på grund av det 
låga vattenflödet. Enligt uppgift kommer hela 95 % av vattnet nedströms ån från 
reningsverket. En låg utspädning leder till en hög koncentration av miljöföroreningar 
vilket ökar risken skador på fisk och andra vattenlevande organismer.  

• Den speciella demografin i Knivsta med en relativt låg genomsnittsålder innebär 
förmodligen en förhållandevis hög förbrukning av östrogena ämnen, såsom p-piller, 
vilket också ökar behovet av en effektiv rening. 

• Det finns fortfarande kvar utrustning och byggnader för fullskalig ozonering vid 
reningsverket, vilket kan underlätta etablering av bästa möjliga reningsteknik och 
därmed begränsa investeringskostnaderna vid en upprustning. 

 
Sammanfattningsvis reserverar jag mig mot beslutet att avslå motion 2024:07 eftersom 
beslutet vilar på felaktiga grunder. Jag ifrågasätter inte att Roslagsvatten kan hantera rening 
av avloppsvatten enligt gällande tillstånd för Knivstas centrala reningsverk. Men skyldig-
heterna för en miljöfarlig verksamhet kan sträcka sig längre än vad som beslutas i Läns-
styrelsens tillståndsvillkor. Enligt de allmänna hänsynsreglerna i 2 kap. Miljöbalken ska man 
även undersöka om ”bästa möjliga teknik” kan förebygga negativa effekter och öka 
hänsynen till miljön. Såvitt jag kan bedöma har detta inte gjorts av Roslagsvatten AB. Knivsta 
har flera speciella omständigheter som talar för att man bör utreda möjligheten att 
återuppta en avancerad rening. Det gäller särskilt när det kommer till utsläpp av 
läkemedelsrester och andra miljöföroreningar som vi redan vet passerar reningsverket 
opåverkade. I underlag till beslutet finns inget material som övertygande visar att 
miljönyttan är för liten jämfört med kostnaderna för att införa den tekniken. Därmed kan 
fullmäktige inte bedöma om den grundläggande skyldighet i balken har uppfyllts eller inte. 
Knivsta kommun har ett ansvar att se till att våra vattendrag och omgivande miljö skyddas. 
Det ansvaret kan vi inte frånhända oss. 

 
 
 

Peter Bergkvist, Miljöpartiet de Gröna 
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